
Zápis z jednání Knihovní rady dne 21. listopadu 2008 
 
Přítomni: Mgr. Kaše, Ing. Klápšťová, prof. Lenderová, prof. Ludwig, prof. Menčík (zast. doc. 
Beneše), prof. Mikulášek, Mgr. Prochásková, prof. Tichý. 
Omluveni: Mgr. Beránková, doc. Machalíková, Mgr. Matušková, doc. Obršálová. 
Nepřítomni: prof. Čapek, doc. Karamazov 
 
Prorektor Ludwig přivítal přítomné. Protože nebyly výhrady k programu navrženému na 
pozvánce, zahájil jednání. 
 
1. Aktuální informace k programu INFOZ (elektronické informační zdroje od 1. 1. 2009) 
Program dosud nebyl vyhlášen. Ze stávajícího programu 1N se podařilo prodloužit předplatné 
pro první měsíce roku 2009  pro Web of Science, SciFinder, CrossFire. Dostupnost dalších 
zdrojů je v této chvíli nejasná. Z nakladatelství Elsevier, Wiley a Springer budou v každém 
případě dostupná pouze periodika, která předplácí Univerzita Pardubice (byly provedeny 
výměny titulů tak, aby byly dostupné nejvíce využívané tituly, a z důvodu finančních úspor 
byly všechny tituly převedeny na e-only): 
Elsevier 
Analytica chimica Acta 
Journal of Loss Prevention in the Process Industries 
Journal of Non-Crystalline Solids 
Journal of Organometallic Chemistry 
Journal of Physics and Chemistry of Solids 
 
Wiley (od r. 2008 integroval Blackwell) 
Advanced Synthesis & Catalysis 
American Antropology 
American Ethnology 
Angewandte chemie International edition 
Electroanalysis 
Chemistry - A European Journal 
Journal of American chemical Society 
Journal of Separation Science 
Process Safety Progress 
Propellants, Explosives, Pyrotechnics 
 
Springer 
Journal of Thermal Analysis and Kalorimetry 
 
Jakmile budou známy další informace o programu INFOZ, budou členům KR předány 
elektronickou cestou. 
 
2. Čerpání rozpočtu 2008 a příprava na rok 2009 
Letošní rozpočet je čerpán podle plánu, nebude překročen. Sestavení rozpočtu pro příští rok 
bude velmi složité, protože není jasné, kdy budou známy informace o tom, které zdroje budou 
hrazeny z programu INFOZ a jak vysoké budou naše povinné finanční vklady. Dále je třeba 
počítat s navýšením rozpočtu z důvodu poklesu kursu Kč vůči USD a EUR, zvýšení poplatků 
za elektronické dodávání dokumentů (viz v bodě různé) a nárůstu ceny za servisní podporu 
pro knihovní systém. 
 



3. Projekt VaVpI – část týkající se univerzitní knihovny 
Projekt bude podán do priority 4. Bude mít dvě části, první se bude týkat stavební 
rekonstrukce budovy na nám. Čs. legií  s důrazem na vybudování moderních počítačových a 
jazykových učeben, specializovaných laboratoří pro FEI a počítačových studoven pro přístupy 
k elektronickým informačním zdrojům. Druhá část se bude týkat infrastruktury pro univerzitní 
knihovnu – výměna knihovního systému, zavedení technologie RFID pro operace 
s klasickými knihovními fondy, jednorázové nákupy elektronických knih a archivů 
elektronických periodik, případně licence  pro bibliografický software. Pro přípravu projektu 
bude zveřejněn dotazník zjišťující zájem uživatelů o elektronické informační zdroje. Prorektor 
Ludwig požádal zástupce fakult o součinnost při vyplňování.  
 
4. Různé 
Prof. Mikulášek vznesl dotaz na nákup elektronických knih podle požadavků podaných z 
fakult. Vedoucí UK sdělila, že byla uzavřena darovací smlouva s IP Opatovice v celkové výši 
250 tis. Kč. Budou z ní uhrazeny nákupy trvalých přístupů do elektronických knih 
vydavatelství Elsevier a Wiley.  
Ing. Klápšťová informovala o implementaci centrální autorizační služby Shiboleth, která bude 
mimo jiné sloužit pro ověření práva vzdáleného přístupu k předpláceným elektronickým 
informačním zdrojům. 
Prof. Lenderová vznesla dotaz k organizaci mezinárodní meziknihovní výpůjční služby. 
Vedoucí UK uvedla, že podmínky a lhůty pro zpřístupňování těchto dokumentů určuje 
zahraniční knihovna, nejsou bohužel v momentě objednávky dokumentu známy a není možno 
je měnit. K meziknihovní službě dále uvedla, že od 1. 1. 2009 vstoupí v platnost smlouva 
s Dilií, která stanovuje autorské odměny ve výši 15 Kč/strana pro elektronické dodávání 
dokumentů. 
Proběhla krátká diskuse ohledně přístupu k publikovaným výsledkům výzkumu a vývoje. 
Vedoucí knihovny upozornila na nové možnosti, které je otevírají využitím způsobu „self 
archiving“ v institucionálních repozitářích s otevřeným přístupem. 
Dále znovu připomněla, že požadavky na nákupy zahraniční literatury je třeba podávat do 
15. 9. běžného roku. Po tomto datu je možno požadavky vyřizovat pouze přes firmu Starman 
Bohemia, která vystavuje faktury předem, a cena dokumentů je výrazně vyšší. 
 
Prorektor Ludwig poděkoval přítomným za účast a jednání KR ukončil. 

 
Zapsala: I. Prochásková           Schválil: prof. Ing. Miroslav Ludwig, CSc. 
 
 
 
 
 
 
 


